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ROO.0012.6.1.2022.RG    

 

Protokół 

z posiedzenia Komisji Samorządowo-Oświatowej Rady Gminy Kwilcz 

odbytego w dniu 10 lutego 2022 r. w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Kwilczu 

 

Przewodniczący Komisji p. Martin Halasz otworzył o godz. 1600 posiedzenie Komisji 

Samorządowo-Oświatowej Rady Gminy Kwilcz powitał  wójta gminy p. Stanisława Mannek, 

skarbnika gminy p. Renatę Sokółka, dh Łukasza Anioł , dh Stanisława Wróblewskiego, 

przewodniczącego rady p. Grzegorza Korpika  radnego Mateusza Królak, pracowników Urzędu 

oraz członków komisji.  

Lista obecności radnych stanowi załącznik  do protokołu. 

Lista obecności pracowników Urzędu Gminy/gości stanowi załącznik do protokołu. 

Na podstawie listy obecności  prowadzący stwierdził prawomocność posiedzenia, obecnych 8 

członków komisji.. 

 

Następnie Przewodniczący Komisji poinformował, że protokół z poprzedniego posiedzenia 

został dostarczony radnym pocztą e-mail.  

Uwag do protokołu nie zgłoszono,  protokół przyjęto przez aklamację.  

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie i przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

2. Sprawozdanie z prac komisji w 2021 r. 

3. Plan pracy komisji na 2022 r. 

4. Zmiany dotyczące funkcjonowania ochotniczych straży pożarnych po wejściu w życie z dniem 

1 stycznia 2022 r. ustawy z dnia 17 grudnia 2021 roku o ochotniczych strażach pożarnych – 

zadania do zrealizowania przez samorząd gminny. 

5. Sprawy bieżące (analiza projektów uchwał). 

6. Zakończenie posiedzenia. 

 

Przewodniczący komisji zaproponował w pierwszej kolejności omówić projekty uchwał, a 

następnie pozostałe punkty porządku posiedzenia. 

Propozycje przyjęto jednogłośnie.  

Zawiadomienie o zwołaniu posiedzenia stanowi załącznik do protokołu 

Ad.5  

Skarbnik Gminy omówiła proponowane zmiany budżetowe 
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1. Zwiększenie planu dochodów w budżecie Gminy Kwilcz o kwotę 361.100,00 zł 

 

Plan dochodów w dziale 758 zwiększa się o kwotę 361.100,00 zł w związku z: 

 zwrotem z tytułu podatku VAT za III kw. 2021 r. oraz bieżącymi odliczeniami z tytułu 

podatku naliczonego nad należnym, 

 otrzymaniem odszkodowania z tytułu uszkodzenia składników majątkowych Gminy 

 kwota 1.000,00 zł. 

 

2. Zmniejszenie planu dochodów w budżecie Gminy Kwilcz o kwotę 21.072,00 zł,  

Plan dochodów w dziale 900 zmniejsza się o kwotę 21.072,00 zł w związku ze zmianą 

wysokości zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi 

kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku przydomowym 

na podstawie uchwały rady gminy. 

 

3. Zwiększenie planu wydatków w budżecie Gminy Kwilcz o kwotę 2.600.314,76 zł,  

Plan wydatków w dziale 010 zwiększa się o kwotę 1.206.000,00 zł w związku z: 

 pismem Ministra Finansów  w sprawie przyznania kwoty 300.000,00 zł na uzupełnienie 

subwencji ogólnej z przeznaczeniem na wsparcie finansowe inwestycji w zakresie wodociągów 

i zaopatrzenia w wodę i wpływem środków na konto bankowe z przeznaczeniem na nowe 

zadanie inwestycyjne pn. „Modernizacja stacji uzdatniania wody w Mościejewie” kwota 

300.000,00 zł, 

 pismem Ministra Finansów w sprawie przyznania kwoty 900.000,00 zł na uzupełnienie 

subwencji ogólnej z przeznaczeniem na wsparcie finansowe inwestycji w zakresie kanalizacji 

i wpływem środków na konto bankowe z przeznaczeniem na nowe zadania inwestycyjne pn. 

„Modernizacja oczyszczalni ścieków w Kwilczu” kwota 200.000,00 zł oraz na zadania pn. 

„Budowa sieci kanalizacji sanitarnej Mechnacz-Prusim” kwota 700.000,00 zł, 

 przedłużającą się procedurą przepisania liczników na spółkę komunalną z przeznaczeniem 

na zakup energii i dystrybucji oczyszczalni ścieków w Luboszu  kwota 6.000,00 zł. 

 

Plan wydatków w dziele 600 zwiększa się o kwotę 220.000,00 zł z przeznaczeniem na nowe 

zadanie inwestycyjne pn. „Budowa drogi - ul. Konwaliowa w Kwilczu”, w ramach którego 

planuje się wykonanie jezdni z kostki typu domino na długości około 190 m.b. i szerokości 

5,5 m. 

 

Plan wydatków w dziale 700 zwiększa się o kwotę 270.000,00 zł w związku z otrzymaniem 

nagrody na wydzielony rachunek bankowy w grudniu 2021 r. w ramach konkursu „Rosnąca 

Odporność” – konkursu dla gmin z najwyższym poziomem zaszczepienia mieszkańców 

pełnym cyklem szczepień przeciwko COVID-19 zgodnie z ustawą o zmianie ustawy o 

szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem 

COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołany nimi sytuacji kryzysowych oraz 

niektórych innych ustaw z przeznaczeniem na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Budowa 

zaplecza na potrzeby zarządzania kryzysowego” mającego na celu wspieranie działań 

związanych z zapobieganiem rozprzestrzeniania się i profilaktyką COVID-19. Zapewnienie 

obywatelom podstawowych warunków ochrony przed potencjalnymi i realnymi 

niebezpieczeństwami związanymi z występowaniem chorób zakaźnych jest jednym z 

najważniejszych funkcji. Obowiązkiem administracji jest posiadanie odpowiednich środków 

oraz zaplecza pozwalającego na skuteczne zarządzanie kryzysowe oraz likwidację 

potencjalnych zagrożeń.  
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Plan wydatków w dziale 750 zwiększa się o kwotę 110.000,00 zł z przeznaczeniem na nowe 

zadanie inwestycyjne pn. „Zakup samochodu służbowego”, w ramach którego planuje się 

zakup samochodu osobowego marki SKODA na potrzeby Urzędu Gminy w Kwilczu. 

 

Plan wydatków w dziale 754 zwiększa się o kwotę 600.000,00 zł w związku z otrzymaniem 

nagrody na wydzielony rachunek bankowy w ramach konkursu „Rosnąca Odporność” – 

konkursu dla gmin z najwyższym poziomem zaszczepienia mieszkańców 

pełnym cyklem szczepień przeciwko COVID-19 zgodnie z ustawą o zmianie ustawy o 

szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem 

COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołany nimi sytuacji kryzysowych oraz 

niektórych innych ustaw z przeznaczeniem na zakup ciężkiego samochodu ratowniczo-

gaśniczego dla OSP Kwilcz pn. „Zakup ciężkiego pojazdu ratowniczo-gaśniczego” w związku 

z działaniami związanymi z zapobieganiem rozprzestrzeniania się i profilaktyką COVID-19, 

poprzez zabezpieczenie wkładu własnego ze strony Gminy. Zadanie dofinansowane z budżetu 

państwa w ramach dotacji MSWiA oraz dotacji KSRG oraz ze środków pochodzących z 

odpisów z firm ubezpieczeniowych zgodnie z zatwierdzonym wykazem jednostek OSP 

przewidzianych do dofinansowania na zakup samochodów ratowniczo-gaśniczych w 2022 r. 

przez Sekretarza Stanu w MSW i A. 

 

Plan wydatków w dziale 801 zwiększa się o kwotę 40.214,76 zł w związku z: 

 niewykorzystaniem środków w roku 2021 otrzymanych w formie wsparcia finansowego na 

podstawie ustawy o zmianie ustawy o szczególnych rozwiązaniach związanych z 

zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz 

wywołanymi nimi sytuacji kryzysowych oraz niektórych innych ustaw na realizację projektu 

polegającego na rozwijaniu szkolnej infrastruktury „Laboratoria przyszłości” przez Szkołę 

Podstawową w Kwilczu  z przeznaczeniem na realizację programu „Laboratoria przyszłości” 

w części niewydatkowanej w roku 2022 SP Kwilcz kwota 39.214,76 zł, 

 otrzymaniem odszkodowania z tytułu uszkodzenia składników majątkowych Gminy 

Kwilcz na podstawie decyzji  w wysokości 1.000,00 zł z przeznaczeniem na naprawę 

uszkodzonej altanki na placu zabaw Przedszkola „Pod Topolą” w Kwilczu. 

 

Plan wydatków w dziale 851 zwiększa się o kwotę 100.000,00 zł w związku z otrzymaniem 

nagrody na wydzielony rachunek bankowy w ramach konkursu „Rosnąca Odporność” – 

konkursu dla gmin z najwyższym poziomem zaszczepienia mieszkańców 

pełnym cyklem szczepień przeciwko COVID-19 zgodnie z ustawą  o zmianie ustawy o 

szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem 

COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołany nimi sytuacji kryzysowych oraz 

niektórych innych ustaw z przeznaczeniem na zakup Oxymetra na Oddział Neonatologiczny - 

aparatu do badania zapotrzebowania noworodka w tlen oraz Zestawu Endoskopowego na 

potrzeby nowego Oddziału Anestezjologii i Intensywnej Terapii celem pełnego diagnozowania 

układu oddechowego pacjentów w ciężkich stanach w trakcie intensywnej terapii dla Szpitala 

Powiatowego w Międzychodzie poprzez działania związane ze zwalczaniem zakażenia 

COVID-19 na realizację zadania pn. „Zakup sprzętu medycznego na rzecz SPZOZ 

Międzychód”. 

 

Plan wydatków w dziele 921 zwiększa się o kwotę 37.000,00 zł w związku z: 

 pismem Dyrektora KCKiEoBP w Kwilczu  w sprawie zwiększenia wysokości dotacji z 

przeznaczeniem na wkład własny przy realizacji „Programu rozwoju Czytelnictwa 2.0 na lata 

2021-2025” dofinansowanego z ogłoszonych grantów przez Narodowe Centrum Kultury kwota 

7.000,00 zł, 
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 otrzymaniem nagrody na wydzielony rachunek bankowy w ramach konkursu „Rosnąca 

Odporność” – konkursu dla gmin z najwyższym poziomem zaszczepienia mieszkańców 

pełnym cyklem szczepień przeciwko COVID-19 zgodnie z ustawą o zmianie ustawy o 

szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem 

COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołany nimi sytuacji kryzysowych oraz 

niektórych innych ustaw z przeznaczeniem na wydatek inwestycyjny pn. „Modernizacja 

łazienek w świetlicy wiejskiej w Kurnatowicach” w związku z działaniami związanymi z 

zapobieganiem rozprzestrzeniania się i profilaktyką COVID-19 poprzez organizowanie 

punktów szczepień i festynów promujących szczepienia przeciwko COVID-19 kwota 

30.000,00 zł. 

 

Plan wydatków w dziale 926 zwiększa się o kwotę 17.100,00 zł z przeznaczeniem na 

realizację projektu „Umiem pływać” w ramach programu powszechnej nauki pływania 

realizowanego dla 90 dzieci z klas I-III szkół podstawowych w terminach: marzec – czerwcie 

2022 r. oraz wrzesień – listopad 2022 r. współfinansowanego ze środków Ministerstwa 

Kultury, Dziedzictwa Narodowego i Sportu. 

 

4. Zmniejszenie planu wydatków w budżecie Gminy Kwilcz o kwotę 21.072,00 zł,  

 

Plan wydatków w dziale 900 zmniejsza się o kwotę 21.072,00 zł w związku ze zmianą 

wysokości zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi 

kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku przydomowym 

na podstawie uchwały Rady Gminy. 

 

5. Dokonuje się wewnętrznych zmian w budżecie Gminy Kwilcz, polegających na 

przeniesieniu planowanych wydatków  

Urząd Gminy w Kwilczu - Uzasadnienie: 

Celem prawidłowej realizacji budżetu wprowadzono zmiany w planie wydatków polegające na 

przeniesieniach pomiędzy paragrafami: 

- przeniesienie środków w związku ze złożeniem wniosku o dofinansowanie 

z Rządowego Funduszu Polski Ład i koniecznością zabezpieczenia niższego wkładu 

własnego przy realizacji inwestycji pn. „Budowa punktu selektywnego zbierania odpadów 

komunalnych dla Gminy Kwilcz” (zmniejszenie wkładu własnego z kwoty 65.000,00 zł do 

kwoty 30.000,00 zł) oraz zabezpieczenie środków w wysokości 60.000,00 zł na koszty 

realizacji umowy na opracowanie dokumentacji projektowej dla realizacji przedmiotowej 

inwestycji. 

 

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Kwilczu- Uzasadnienie : 

 przeniesienie środków w związku z koniecznością dostosowania przysługujących 

kosztów obsługi świadczeń wychowawczych z zadań zleconych z 0,85% na 0,33% celem 

zapewnienia środków na obsługę świadczeń wychowawczych jako zadania własne (ustawa 

o zmianie ustawy o pomocy państwa w wychowywaniu dzieci oraz niektórych innych 

ustaw. 

 

Szkoła Podstawowa w Kwilczu - Uzasadnienie : 

 przeniesieniach pomiędzy paragrafami w wyniku oszczędności na dodatkowym 

wynagrodzeniu rocznych z przeznaczeniem na wykonanie ekspertyzy technicznej związanej z 

głównym wyłącznikiem prądu i drogami ewakuacyjnymi w szkole – kwota 10.000,00 zł. 
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6. Dokonanie zmian w planie przychodów Gminy Kwilcz na rok 2022. 

Zwiększa się kwotę przychodów o kwotę 2.239.214,76 zł, w tym: 

1) wprowadza się §905 „ Przychody jednostek samorządu terytorialnego z 

niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, 

wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze 

szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach” w 

kwocie 1.039.214,76 zł w związku z otrzymaniem środków w formie nagrody na 

wydzielony rachunek bankowy w grudniu 2021 r. w ramach konkursu „Rosnąca 

Odporność” – konkursu dla gmin z najwyższym poziomem zaszczepienia mieszkańców 

pełnym cyklem szczepień przeciwko COVID-19 zgodnie z ustawą z dnia 31 marca 2020 

r. o zmianie ustawy o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 

przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz 

wywołany nimi sytuacji kryzysowych oraz niektórych innych ustaw (kwota 

1.000.000,00 zł) oraz niewykorzystaniem środków finansowych przez SP Kwilcz w 

2021 roku w formie wsparcia finansowego na podstawie art. 65 ust. 28 cyt. ustawy na 

realizację projektu polegającego na rozwijaniu szkolnej infrastruktury „Laboratoria 

przyszłości” kwota 39.214,76 zł, 

2) wprowadza się §950 Wolne środki, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy 

w kwocie 1.200.000,00 zł w związku otrzymaniem środków finansowych w grudniu 

2021 r. zgodnie z pismami Ministra Finansów w sprawie przyznania środków na 

uzupełnienie subwencji ogólnej z przeznaczeniem na wsparcie finansowe inwestycji w 

zakresie wodociągów i zaopatrzenia w wodę oraz w zakresie kanalizacji. 

 

Uwag do zmian nie wniesiono zapytano o lokalizacje nowego zaplecza  dla potrzeb zarządzania 

kryzysowego oraz czy gmina będzie dysponowała dwoma samochodami służbowymi. 

Wójt opowiedział, że pomieszczenie dla potrzeb zarządzania kryzysowego będzie w podwórzu 

Urzędu Gminy o większej powierzchni,  co do samochodu służbowego obecne auto będzie 

sprzedane.  

Kolejne pytanie dotyczyło otrzymanych środków z kampanii covidowej. 

Skarbnik Gminy wyjaśnił, że gmina otrzymała środki w wyniku ogłoszonego konkursu 

dotyczącego wzrostu szczepień środki należy wydatkować zgodnie z zapisami ustawowymi. 

Wójt dodał, że otrzymany 1 mln. zł zostanie przeznaczony na dofinansowanie samochodu 

strażackiego w wysokości 600 tys. zł, 270 tysięcy złotych przeznacza się na pomieszczenie dla 

potrzeb zarządzania kryzysowego, 100 tysięcy na dofinansowanie zakupu sprzętu dla szpitala 

w Międzychodzie – oddział noworodkowy i 30 tysięcy złotych na remont łazienki w świetlicy 

w Kurnatowicach. 

Ponadto poruszono potrzebę zorganizowania pomocy psychologicznej dla występujących 

obecnie problemów społecznych. 

Wójt uważa, że temat ten należy poddać rozwadze. 

Zdaniem radnego Korpika przedstawione zmiany budżetowe są jedne z większych z udziałem 

środków zewnętrznych. Planuje się 200 tys. zł na kompleksową przebudowę oczyszczalni w 

Kwilczu trzeba mieć świadomość, że będzie to kilkanaście mln. zł. 
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Wójt wskazał, że planowane środki mają być przeznaczone na przygotowanie kompletu 

dokumentów celu pozyskania środków zewnętrznych. 

Kontynuując p. Korpik wskazał potrzeby remontu starych ulic i dróg, a planuje się  utwardzenie 

ulicy Konwaliowej. 

Wójt wyjaśnił, że gmina złożyła wniosek o środki zewnętrzne na naprawę dróg i ulic, natomiast 

w ramach posiadanych środków w budżecie zdecydowano wykonać najkrótszy odcinek ulicy 

Konwaliowej. Wystąpiono również  z wnioskiem do Urzędu Marszałkowskiego o środki z 

Polskiego Ładu, ale decyzje zostały odłożone. 

p. Korpik zapytał również jakie prace podjęto w ramach otrzymanych środków na laboratoria 

przyszłości. 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że poprosi dyrektorów szkół o informacje. 

 P Ceglarek poinformowała, że w szkole w Kwilczu powstaną dwie pracownie jedna 

gastronomiczna z wyposażeniem druga techniczna. 

Kolejne pytanie p. Korpika dotyczyło wysokości nadwyżki budżetowej. 

Wójt odpowiedział, ze na dzień dzisiejszy nie został sporządzony bilans i nie może takiej 

informacji podać. 

p. Korpik uważa, że przy rozdysponowaniu nadwyżki należy wziąć pod uwagę  wszystkie stare 

wnioski jakie były składane, zapytał co stanie się z lekkim wozem strażackim kiedy otrzyma 

jednostka nowe ciężkie auto. 

p. Halasz odpowiedział, że wozy strażackie są majątkiem OSP Kwilcz i decyzja w sprawie 

przekazania innej jednostce czy też sprzedaży zostanie podjęto w konsultacji z samorządem. 

Innych zapytań do zamian budżetowych nie było. 

Projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie ( 8 głosów „za”). 

 

- kolejny projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia WPF omówiła p. 

Skarbnik poinformowała, iż dokonuje się zmian w wykazie przedsięwzięć wieloletnich poprzez 

wprowadzenie nowego zadania: pn. „Poprawa efektywności energetycznej budynku Szkoły 

Podstawowej w Luboszu” w związku z koniecznością zabezpieczenia środków finansowych na 

pokrycie wkładu własnego przy składaniu wniosku o dofinansowanie w ramach 

Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2014-2020 „Kompleksowa 

modernizacja energetyczna budynków użyteczności publicznej”, okres realizacji 2022-2023, 

łączne nakłady finansowe w kwocie 530.000,00 zł, limit wydatków na 2022 rok w wysokości 

0,00 zł, na rok 2023 w wysokości 530.000,00 zł, limit zobowiązań w wysokości 530.000,00 zł. 

Uwag do projektu nie wniesiono. 

Projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie ( 8 głosów „za”). 

Kolejne projekty uchwał przedstawił i omówił Sekretarz Gminy; 

- Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Międzychodzkiemu 

na dofinansowanie bieżącej działalności Warsztatów Terapii Zajęciowej w Kwilczu. 

Projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie ( 8 głosów „za”). 

 

- Projekt uchwały wspólnej realizacji publicznego transportu zbiorowego na obszarze Gminy 

Kwilcz oraz Gminy Pniewy. 

Przedstawiając projekt Sekretarz wyjaśnił potrzebę zawarcia porozumienia z gminą Pniewy, 

dodał, że w ramach transportu zostana uruchomione dodatkowe linie autobusowe obejmą 
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miejscowości Mościejewo, Niemierzewo, Józefowo, Lubosz, Daleszynek, Mechnacz , 

Rozbitek, Upartowo, Prusim i Kwilcz. Transport publiczny, o którym mowa będzie posiadał 4 

źródła dofinansowania, a mianowicie z urzędu gminy, Urzędu Wojewódzkiego, Urzędu 

Marszałkowskiego oraz dochód z biletów. 

W trakcie omawiania projektu sale opuścił radny Prętki, pozostało 7 członków komisji 

Uwag do projektu nie wniesiono. 

Projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie ( 7 głosów „za”). 

 

- Projekt uchwały w sprawie przyjęcia przez Gminę Kwilcz zadania zarządzania publicznymi 

drogami wojewódzkimi w granicach administracyjnych miejscowości Kwilcz w zakresie 

pielęgnacji zieleni przydrożnej drogi wojewódzkiej. 

Uwag do projektu nie wniesiono. 

Projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie ( 7 głosów „za”). 

Na sale powrócił rady Prętki, obenych 8 członków komisji. 

 

- Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu wykonania i finansowania 

przedsięwzięcia pn. "Usuwanie azbestu i wyrobów zawierających azbest z budynków 

mieszkalnych, inwentarskich oraz gospodarczych na terenie Gminy Kwilcz w roku 2022". 

Uwag do projektu nie wniesiono. 

Projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie ( 8 głosów „za”). 

Sekretarz Gminy zasygnalizował , ze do sesji przygotowane zostaną jeszcze dwa projekty 

uchwał dotyczące określenia przystanków komunikacyjnych i ich lokalizacji. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że petycja mieszkańców Lubosza w sprawie 

oświetlenia ulicznego zostanie przekazana do rozpatrzenia Komisji Skarg Wniosków i 

Petycji. 

 

Ad.2. 

Przewodniczący komisji zapytał radnych czy mają uwagi do przesłanego drogą elektroniczna 

sprawozdania z prac komisji za miniony rok. 

Uwag nie wniesiono, sprawozdanie przyjęto jednogłośnie, sprawozdanie stanowi załącznik do 

protokołu. 

Ad.3. 

Przewodniczący komisji zapytał radnych czy mają uwagi do przesłanego drogą elektroniczna 

planu pracy komisji na rok 2022 r.. 

Uwag nie wniesiono plan pracy przyjęto jednogłośnie, plan pracy stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Ad.4. 

Przewodniczący Komisji p. Halasz poinformował, że z dniem 01 stycznia 2022 r. weszła w 

życie ustawa dotycząca ochotniczych straży pożarnych, ich zadań oraz relacji zachodzących 

między jednostkami ochotniczej straży pożarnej, a samorządem terytorialnym i administracją 

rządową, reprezentowaną między innymi przez jednostki organizacyjne Państwowej Straży 

Pożarnej. 

Ustawa określa  między innymi: 
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- Zasady współdziałania i współpracy ochotniczych straży pożarnych z jednostkami PSP, 

samorządem terytorialnym i administracją rządową. 

- Zasady przygotowania strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych do udziału 

w działaniach ratowniczych. 

- Z tytułu uczestnictwa w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu, 

strażak ratownik OSP otrzymuje, niezależnie od otrzymywanego wynagrodzenia, ekwiwalent 

pieniężny, który ustala rada gminy w drodze uchwały nie zadziej niż raz na 2 lata. 

- Strażakowi ratownikowi OSP przysługuje świadczenie ratownicze z tytułu wysługi lat 

w ochotniczej straży pożarnej w wysokości 200 zł miesięcznie. 

Prawo to przysługuje strażakowi ratownikowi OSP, który: czynnie, uczestniczył, co najmniej 

raz w roku, w działaniach ratowniczych lub akcjach ratowniczych: w przypadku mężczyzn – 

przez co najmniej 25 lat, a w przypadku kobiet – przez co najmniej 20 lat, osiągnął w przypadku 

mężczyzn – 65 rok życia, w przypadku kobiet – 60 rok życia. 

Przy naliczaniu nie jest wymagane zachowanie ciągłości wysługi lat w ochotniczej straży 

pożarnej. 

Świadczenie ratownicze, przyznaje, w formie decyzji komendant powiatowy Państwowej 

Straży Pożarnej, po wcześniejszej weryfikacji przez organ samorządu terytorialnego,  

a wypłaca je organ emerytalny określony przez ministra właściwego do spraw wewnętrznych. 

Sekretarz Gminy wyjaśnił, że strażacy ochotnicy otrzymywali  ekwiwalent za udział w akcjach, 

po zmianie przepisów ekwiwalent będzie wypłacany również na udział w ćwiczeniach 

i szkoleniach. W przygotowanym projekcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych straży pożarnych z terenu gminy 

biorących udział w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu, Wójt 

zabronował stawkę 15,- zł  za każdą godzinę w obu przypadkach w ustawie zapisano, że za 

każdą rozpoczętą godzinę. Wg ustawy stawka godzinowa nie może przekroczyć 1/175 

przeciętnego wynagrodzenia miesięcznego brutto czyli 35,- zł.  

Zebrani podjęli dyskusję nad stawką jak też zmianą przepisów prawa w tym zakresie. 

 W trakcie dyskusji poruszono sprawy dotyczące zabezpieczenia imprez masowych, udziału w 

szkoleniach kilkudniowych, obozach  MDP itp. oraz wysokości stawki jak też terminu wejścia 

w życie zapisów uchwały. Zwracano także uwagę na wiele sytuacji nie uczestnictwa w 

szkoleniach czy badania pomimo ich opłacenia, jak też występowania z szeregów straży. 

Zabezpieczenia miejsc zdarzenia przez OSP zamiast strażaków PSP. 

Radny Korpik stwierdził, iż w dyskusji wskazano wiele spraw, które powinny być w jakiś 

sposób uregulowane. Co do zapisów uchwały  propozycja Zarządu Gminnego ZOSP wskazana 

w piśmie skierowanym do rady jest ciekawa i skłoniłby się do jej przyjęcia.  

Radni w trakcie dyskusji uznali za zasadne zróżnicowanie stawki z uwagi na wprowadzenie 

ekwiwalentu za szkolenia i ćwiczenia. 

 Radny Korpik zaproponował 18,- zł za udział w akcjach i 10,- zł za udział w szkoleniach i 

ćwiczeniach. 

Zdaniem Wójta  stawka zaproponowana w uchwale powinna pozostać dodał, że przez ostatnie 

lata samorząd z budżetu gminy przeznaczył wiele środków na potrzeby jednostek OSP. 
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p. Halasz wyjaśnił zasady rozdysponowania jednostek do zgłoszonych zdarzeń dodał, że uwagi 

Wójta dotyczące zabezpieczenia miejsc zdarzenia zostały uregulowane przez KP PSP. 

Kontynuując p. Halasz wskazał, że ustawa mówi o środkach ochrony osobistej strażaków za co 

odpowiada gmina. 

Dyskutowano nt. kosztów utrzymania jednostek OSP, doposażeniu, wsparciu zewnętrznym jak 

też przekazywaniu przez strażaków ekwiwalentu na rzecz jednostki. Wskazano, że strażacy 

przekazujący ekwiwalent na potrzeby jednostki powinni dokonać wpłaty na konto, a nie 

wkładać  do puszki czy skrzynki.  

Na tym dyskusje zakończono. 

Przewodniczący komisji poddał głosowaniu zaproponowane stawki ekwiwalentu w kwotach 

18,- zł za udział w akcjach  i 10,- zł za udział w ćwiczeniach i szkoleniach, za każdą rozpoczętą 

godzinę z mocą obowiązującą od 1 stycznia 2022 r. 

Za zaproponowanymi stawkami i zmianą zapisów uchwały członkowie komisji 8 głosami „za” 

wydali opinie pozytywną dla  omawianego projektu uchwały. 

Ad.5. Sprawy bieżące. 

Przewodniczący Rady poinformował, że sesja została zwołania na dzień 16 lutego br. na godz. 

1600. 

p. Mleczak – zwrócił się do Wójta o podjęcie działań w sprawie złego stanu budynku przy 

świetlicy w Chudobczycach. 

 p. Halasz wnosi o zainteresowanie się ul. Jaśminową w Kwilczu oraz przypomniał wniosek o 

doświetleniu ul. Wojska Polskiego w Kwilczu na wysokości bloku nr 3a i 3b. 

p. Korpik przypomniał o złożonym wniosku pocztą e-mailowa w sprawie zakrętu z ulicy Nowej 

na ul. Wojska Polskiego ustawienia znaku ograniczenia prędkości oraz ustawienia tablic 

ogłoszeniowych przy ul. Powstańców Wlkp. Zwrócił się do Wójta o przeanalizowanie 

wszystkich wcześniejszych wniosków złożonych przez sołectwa czy też indywidualnie przez  

mieszkańców. 

Wójt odpowiedział, że wnioski które rodzą skutki finansowe posiada Skarbnik Gminy. 

p. Korpik poprosił o zainteresowanie się odpowiednich służb osobą niepełnosprawną 

zabierającą środki przy Chacie Polskiej. 

p. Mizera wniosła o zainteresowanie się ogłoszeniami zawieszanymi na drzewach jak też 

odchodami zwierzęcymi na chodnikach i trawnikach poprzez wprowadzenie kar. 

p. Mizera postawiła wniosek o przygotowanie informacji dotyczącej wprowadzenia opłaty od 

posiadania psów. 

Za wnioskiem głosowało 5 członków komisji 2 wstrzymało się od głosu 1 osoba nie brała 

udziału w głosowaniu ( opuściła salę w trakcie dyskusji). 

Na tym posiedzenie zakończono, godz. 1945. 

Protokolant 

Grażyna Piątkowska      Przewodniczący posiedzenia 

                                                               

                                                                                                           Martin Halasz 

 


